



## 危险物品专家组 (DGP)

### 第二十五次会议

2015年10月19日至30日，蒙特利尔

议程项目2： 拟定对《危险物品安全航空运输技术细则》(Doc 9284号文件)的修订建议，以便纳入2017年—2018年版

### 修改“日用消费品”以纳入空运受管制物质

(由D. Brennan提交)

#### 摘要

本工作文件提议对特殊规定A112进行修改，以便将空运受管制液体和固体UN 3334和UN 3335纳入允许作为ID 8000 — 日用消费品予以运输的物质。

危险物品专家组的行动：请危险物品专家组按照本工作文件附录所示，修改特殊规定A112。

## 1. INTRODUCTION

1.1 The Technical Instructions has had a long-standing provision for certain dangerous goods, when in a form suitable for retail sale, to be assigned to ID 8000 — **Consumer commodity**. Substances that can be assigned to ID 8000 are shown in Special Provision A112.

1.2 The Technical Instructions also includes two entries, UN 3334 and UN 3335, which are only regulated in air transport, being **Aviation regulated liquid, n.o.s.** and **Aviation regulated solid, n.o.s.**, respectively.

1.3 One example of a substance that is recommended to be assigned to UN 3334 is a solution of formaldehyde with less than 25% formaldehyde. This is also a substance that is likely to be shipped in a form suitable for retail sale and therefore should be considered for inclusion within Special Provision A112.

1.4 In researching the background and consideration for inclusion of a substance to Special Provision A112 and therefore to ID 8000 it was identified that the United States domestic dangerous

goods regulations, Code of Federal Regulations, Title 49 (CFR 49) already permits UN 3334 and UN 3335 to be assigned to ID 8000 as referenced by §173.167 which reads in part as follows: “Effective January 1, 2013, a “consumer commodity” (see §171.8 of this subchapter) when offered for transportation by aircraft may only include articles or substances of Class 2 (non-toxic aerosols only), Class 3 (Packing Group II and III only), Division 6.1 (Packing Group III only), UN 3077, UN 3082, UN 3175, UN 3334, and UN 3335, provided such materials do not have a subsidiary risk and are authorized aboard a passenger-carrying aircraft.”

1.5 It is therefore proposed to revise Special Provision A112 to specifically include UN 3334 and UN 3335 as substances that can be assigned to ID 8000.

**2. ACTION BY THE DGP**

2.1 The DGP is invited to revise Special Provision A112 as shown in the appendix to this working paper.

-----

附录

对《技术细则》第3部分的拟议修订

第3部分

危险物品表，特殊规定和限制数量与例外数量

...

第3章

特殊规定

本章部分内容受如下国家差异条款的影响：

AE 3、AU 1、AU 2、CA 7、HR 3、IR 3、JM 1、KP 2、MO 2、NL 1、US 11、ZA 1；见表 A-1

...

表 3-2. 特殊规定

本细则 *UN*

---

...

A112

日用消费品只包括属于第 2 类(仅限无毒的气溶胶喷雾器)、第 3 类、II 级或 III 级包装、6.1 项(仅限 III 级包装)、UN 3077、UN 3082、和 UN 3175、[UN 3334](#) 和 [UN 3335](#) 的物质，但这些物质不得有次要危险性。禁止用客机运输的危险物品，不得作为日用消费品运输。

...

— 完 —